
Ajuntament de Muro
ACTA DE SESSIÓ DE PLE MUNICIPAL

Codi: PLE2019/1
Data: 28 de febrer de 2019

A les 21:00 hores, es reuneix el Ple Municipal per efectuar una sessió ordinàriai, que presideix el 
batle

Assisteixen:
MARTÍ FORNÉS CARBONELL, BATLE
MARGALIDA M. FORTEZA BENNASAR, 2A TINENTA DE BATLE
JUAN ESCALAS NOCERAS, 3R TINENT DE BATLE
ANTONI SERRA SASTRE, 4T TINENT DE BATLE
JOSÉ JUAN AGUILÓ RAMIS, REGIDOR
DAMIANA RAMIS RAMIS, REGIDORA
RAFEL GELABERT BOYERAS, REGIDOR
MARIA PERELLÓ CLADERA, REGIDORA
MARGALIDA PORTELLS SASTRE, REGIDORA
MARTÍ SIQUIER SASTRE, REGIDOR
JAUME PAYERAS SERRA, REGIDOR
MIQUEL ANGEL TORTELL FRONTERA, REGIDOR
 

S'excusen d'assistir:
 MIGUEL PORQUER TUGORES, 1R TINENT DE BATLE

Són assistits pel Secretari de la Corporació, Sr. FRANCISCO SABATER MULET, i per 
l’interventor municipal, Sr. JOSE GOMEZ DE LA CRUZ

S’inicia la sessió a les 21:00 hores.

1.1. Secretaria
1.1.1. Aprovació actes anteriors (núm. 2 i 5, de dates 22 de febrer i 26 d'abril de 2018)   

El Ple de l'Ajuntament, per unanimitat, aprova les actes de les sessions núm. 2 de data 22 de febrer 
de 2018, i núm. 5 de 26 d''abril de 2018.
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Ajuntament de Muro
1.2. Urbanisme i Obres
1.2.1.  Resolució del procediment de reposició de la realitat física alterada i del procediment 
sancionador,  l’expedient de disciplina urbanística número 1/2018

ANTECEDENTS

Per resolució de Batlia, de data 11 de maig de 2018, es va incoar procediment de  amb motiu de 
realització d’actes d’edificació i ús del sòl sense títol habilitant consistents en “construcció d’una 
edificació d’una sola planta sense ús definit d’uns 50 m2 amb una terrassa d’uns 30 m2», a la 
parcel·la 422 del polígon 14, d’aquest terme municipal, contra el Sr. Carlos Serra Hurtado, DNI 
41520650 Q, i domicili al carrer Rei Sans, 14-1º, 07440 – Muro, com a propietari. L’esmentada 
resolució va ser degudament notificada a l’interessat, en data 15 de juny de 2018, atorgant-li un 
termini de quinze dies per formular al·legacions, i un de dos mesos per sol·licitar a l’Ajuntament de 
Muro, el corresponent títol habilitant, si consideraven que els actes podien ser legalitzables, i tot 
advertint-los que, si no ho fessin, se dictaria proposta de reposició de la realitat física alterada i del 
procediment sancionador.

Atès que per part de l’interessat no s’han presentat al·legacions a la incoació del procediment, 
segons consta al certificat de Secretaria d’aquest Ajuntament, de data 13 de setembre de 2018.

En data 30 d’octubre de 2018, es va remetre informe-proposta de restabliment de l’ordre jurídic 
pertorbat i del procediment sancionador.

Atès que per part de l’interessat no s’han presentat al·legacions a l’informe proposta del 
procediment, segons consta al certificat de Secretaria d’aquest Ajuntament, de data 24 de gener de 
2018.

El Ple de l'Ajuntament, per unanimitat, acorda:

1. Ordenar al Sr. Carlos Serrano Hurtado, DNI 41520650 Q, i domicili al carrer Rei Sans, 14-
1º, 07440 – Muro, com a propietari, el restabliment de la realitat física alterada, de les obres 
realitzades sense llicència i no legalitzades, a la parcel·la 422 del polígon 14, consistents en 
“construcció d’una edificació d’una sola planta sense ús definit d’uns 50 m2 amb una 
terrassa d’uns 30 m2», així com la restitució dels terrenys al seu estat anterior, tot això a 
costa dels interessats, i impedir definitivament els usos a què donessin lloc.

2. Imposar una sanció de 23.850,64 € al Sr. Carlos Serrano Hurtado, DNI 41520650 Q, i 
domicili al carrer Rei Sans, 14-1º, 07440 – Muro, en qualitat de propietari, corresponent al 
175% del valors de les obres, estimat en 13.628,94 €, d’acord amb l’article 167.2 de la Llei 
12/2017, de 29 de desembre, d’urbanisme de les Illes Balears, aplicant-la en grau mig per no 
haver apreciat circumstàncies modificatives de la responsabilitat, com a responsable d’una 
infracció urbanística tipificada a l’article 167.2 de la Llei 12/2017, de 29 de desembre, 
d’urbanisme de les Illes Balears, qualificada com a greu, consistent en “construcció d’una 
edificació d’una sola planta sense ús definit d’uns 50 m2 amb una terrassa d’uns 30 m2», a 
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Ajuntament de Muro
la parcel·la 422 del polígon 14, del terme municipal de Muro, en sòl qualificat com a SRC-
AIA, sense disposar la preceptiva llicència urbanística.

3. Assenyalar que el restabliment de la realitat física alterada, amb intervenció de facultatiu 
competent, ha de ser executada, atès l’informe tècnic de data 29 d’agost de 2018, dins del 
termini de 4 mesos des de la notificació de l’acord de concessió de la preceptiva llicència 
municipal que l’autoritzi, la qual haurà de ser instada dins el termini màxim de dos mesos a 
partir de la recepció del present acord.

4. Apercebre als interessats que l’incompliment de l’ordre d’eliminació de les obres il·legals i 
de restitució de la parcel·la al seu estat anterior determinarà, d’acord amb l’article 423 del 
Reglament general de la Llei 2/2014, de 25 de març, d’ordenació i ús del sòl, la imposició de 
fins a dotze multes coercitives amb una periodicitat mínima d’un mes i amb una quantia, en 
cada ocasió, del 10 % del valor de les obres fetes i, en tot cas, com a mínim de 600 euros, 
així com a l’execució subsidiària per part de l’Ajuntament de Muro, essent totes les despeses 
que s’originin a càrrec dels interessats, a la imposició.

5. Comunicar a les persones interessades que, d’acord amb l’article 422 del Reglament general 
de la Llei 2/2014, de 25 de març, d’ordenació i ús del sòl, que si es produeix la reposició 
voluntària de la realitat física alterada pels propis responsables dins el termini fixat en la 
resolució corresponent, tindrà dret a la reducció en un 80 % de la multa que s’hagi 
d’imposar o s’hagi imposat en el procediment sancionador o a la devolució de l’import 
corresponent de la que ha hagin satisfet.

6. Donar trasllat del present acord a la part interessada.

1.3. Comptes i Hisenda
1.3.1. Donació de compte de l’informe de tresoreria i intervenció del quart trimestre de 2018 
sobre la Llei 15/2010, de modificació de la Llei 03/2004, de 29 de desembre, mitjançant la qual 
s’estableixen mesures de lluita contra la morositat a les operacions comercials   

L’interventor, de conformitat amb la Llei 15/2010, de modificació de la Llei 03/2004, de 29 de 
desembre, mitjançant la qual s’estableixen mesures de lluita contra la morositat a les operacions 
comercials, dóna compte de la realització de l’informe referit a la situació a 31 de desembre de 2018, 
remès al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques, que ofereix les següents dades:

Pagaments Realitzats: 1.854.517,61
Període Mig de Pagament: 21.85 dies

El Ple de l’Ajuntament acorda donar-se per assabentat.
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1.3.2. Donar compte de l’estat d’execució del pressupost 2018   

L’interventor accidental, de conformitat amb allò que estipula la base 5a de les Bases d'execució del 
Pressupost, en relació amb l'article 207 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que 
s'aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, dóna detallat informe de l'estat 
d'execució dels Pressuposts de la Corporació, referits al 31 de desembre de 2018. que ofereix les 
següents dades:

INGRESSOS:

PREVISIONS 
INICIALS

PREVISIONS 
DEFINITIVES

DRETS RECONEGUTS 
NETS

RECAPTACIÓ 
NETA

12.372.877,55 13.618.549,90 12.924.486,53 12.070.711,45

DESPESES:

CRÈDITS 
INICIALS

PREVISIONS 
DEFINITIVES

OBLIGACIONS 
RECONEGUDES NETES

PAGAMENTS 
REALITZATS

11.611.186,42 12.912.470,66 11.793.368,40 11.207.951,99

El Ple de l'Ajuntament es dóna per assabentat.

2. Precs i preguntes

El Sr. Rafel Gelabert, portaveu del grup municipal UIM, diu que si queden moltes intervencions a 
fer a la xarxa d’aigües? Perquè se fan talls sense preavís, i la gent està cansada.

El batle diu que si no hi ha preavís és per qualque averia. S’han fet moltes actuacions en els darrers 
quatre anys, i s’ha millorat bastant.

El Sr. Rafel Gelabert diu si a part de les xarxes socials, no se podria avisar d’una altra manera?

El batle diu que és difícil.

El Sr. Rafel Gelabert diu que és un problema, s’hauria d’intentar informar d’una altra manera, 
sempre i quan se pugui fer, perquè la informació arribi a tothom, com a la gent major, que no sol 
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Ajuntament de Muro
utilitzar xarxes socials. Se podria fer un fulletó sempre que se puguin planificar les actuacions. A 
l’acta de la Junta de Govern Local número 36 del 2018, al punt 5, se diu que se va posar una sanció 
a l’Ajuntament pels focs de Sant Joan?

El batle diu que ho mirarem i te contestarem.

El Sr. Rafel Gelabert diu que al carrer de Jaume II el paviment està alçat. Per carnaval trobam a 
faltar la part de concurs de parelles i individuals, hi ha gent que ho vol. A l’acta de la Junta de 
Govern de dia 23 de juliol de 2018 se dóna compte d’un informe de l’estat de conservació del 
Museu de Muro, i no sabem qui el firma. En podem tenir una còpia? A l’acta de la Junta de Govern 
número 48 del 2018, de dia 22 d’octubre, hi ha un punt de pròrroga del Pla de desenvolupament 
turístic aprovat pel Ple. La pròrroga no s’hauria d’aprovar per Ple? S’hauria d’haver duit a una 
Comissió de Turisme.

El secretari diu que segurament se va fer així per una qüestió de terminis.

El Sr. Rafel Gelabert diu que nosaltres no sabem com està, si s’ha actualitzat o se fa comptes 
actualitzar. Crec que el Ple hauria de ratificar l’acord de la Junta de Govern Local.

El secretari diu que se pot dur a Ple, però s’hauria d’actualitzar un poc.  

El Sr. Rafel Gelabert diu que les comissions informatives també estan per treballar aquestes coses. 
Des de principi d’any s’han fet poques comissions informatives. Se durà l’acord a plenari? Per què 
no se va fer?

El secretari diu que era pel tema de la desestacionalització turística.

El Sr. Rafel Gelabert diu que al mes de juliol se van fer dues juntes de govern local la mateixa 
setmana. Per què?

El batle diu que supòs que va ser per qualque tema de contractació.

El Sr. Rafel Gelabert demana si no s’hagués pogut dur el punt a la propera sessió, o a l’anterior. 
Quines mesures s’han adoptat per evitar l’incompliment del quadrant del personal de la residència?

La Sra. Damiana Ramis, regidora del grup municipal CDM, diu que s’han contractat dues auxiliars 
d’infermeria més durant 6 mesos.

El Sr. Rafel Gelabert diu que teniu l’informe de la directora, que s’advertia d’aquest incompliment, 
i s’ha de recordar que aquest va ser un dels requeriments d’inspecció de treball.

El batle diu que abans de contractar és necessari un informe favorable de secretaria i d’intervenció.
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Ajuntament de Muro
El Sr. Rafel Gelabert diu que a vegades heu contractat a través d’una empresa externa. Quan vau 
presentar els pressuposts del 2018 ja vos vam dir que hi havia aquestes mancances, no és res nou. Ja 
han començat?

La Sra. Damiana Ramis diu que encara no.

El Sr. Rafel Gelabert demana si hi haurà problemes per arribar a final d’any amb el quadrant.

La Sra. Damiana Ramis diu que no.

El Sr. Rafel Gelabert diu que el reglament de participació ciutadana, com està? Fa un any que se va 
demanar, i encara no s’ha fet. No hi ha hagut ni una sola reunió. Per l’escorxador, teniu cap pla 
d’usos previst?

El batle diu que no.

El Sr. Rafel Gelabert diu que se pot mirar de conservar. Que fareu amb els camions de la licitació 
de fems que ha acabat?

El batle diu que de moment se guardaran i s’utilitzaran quan sigui necessari, si no, se vendran.  

El Sr. Rafel Gelabert diu que al carrer de Lluís Carreres, a la zona de l’autoescola, hi ha problemes 
amb algunes comportes que han provocat caigudes. Se va notificar la incidència a la línia verda, allà 
s’ha donat per solucionat, però no hi està.

El Sr. Juan Escalas, portaveu del grup municipal PP, diu que comprovaré si està arreglat.

El Sr. Rafel Gelabert diu si feis comptes fer cap reunió dels pressuposts del 2019?

El batle diu que en estar avançat se farà una comissió informativa de Comptes i Hisenda.

El Sr. Rafel Gelabert diu si podrem fer propostes? Obrireu el termini?

El batle diu que difícilment encaixaran les propostes, perquè tenim un límit de despesa. Si les vol 
enviar, seran benvingudes.

El Sr. Rafel Gelabert diu que si hi hi ha qualque termini per entregar-les?

El batle diu que una setmana.

El Sr. Rafel Gelabert diu si podem tenir còpia de l’esborrany dels pressuposts?

El batle diu que no n’hi ha, tenim el límit d’ingrés i de despesa.

El Sr. Rafel Gelabert diu si se fa comptes dur a comissió?
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El batle diu que abans de Pasqua.

El Sr. Rafel Gelabert diu que se fa botellot al parc, no estaria malament que demà, que és festa, el 
parc estàs net, en condicions. A la Platja de Muro se fan tancaments amb planxa galvanitzada? La 
imatge que dóna és desastrosa.

El batle diu que ho passarem al zelador. Farà la seva feina.

El Sr. Rafel Gelabert diu que si acabarà amb informes i res més? L’Ajuntament hauria de definir 
una línia d’estètica.

La Sra. Margalida Portells, portaveu del grup municipal PSIB-PSOE, diu que s’ha fet cap actuació a 
Capellans per part del zelador? S’ha obert qualque expedient?

El batle diu que crec que sí. He vist escrits creuats entre veïnats. Se suposa que hi ha coses no 
correctes. No sé si s’ha obert expedient. Passarem escrit al zelador, perquè faci un informe.

El Sr. Rafel Gelabert llegeix el punt 5 de l’acta de la Junta de Govern Local número 36, de 30 de 
juliol del 2018. Diu que han multat a l’Ajuntament. Quina és la causa de la sanció? Podem tenir 
còpia de l’expedient?

La Sra. Margalida Portells diu que hi ha queixes de llenyaters, que van a tallar llenya a finques que 
no són seves sense permís. Tenim policia de camp?

El batle diu que no n’hi ha.

La Sra. Margalida Portells diu i policia tutor?

El Sr. José Juan Aguiló, regidor del grup municipal CDM, diu que n’hi ha un a temps parcial.

La Sra. Margalida Portells diu que no sé si ho sabeu, però la CAIB dóna ajudes per pagar el policia 
tutor. S’ha mirat el tema de la subvenció del CEIP Guillem Ballester i Cerdó?

La Sra. Margalida Forteza, regidora del grup municipal CDM, diu que sí. Per poc que se pugui, se 
pagarà.

La Sra. Margalida Portells diu que els contenidors que hi ha a la via pública, fan brutor.

El Sr. Antoni Serra, regidor del grup municipal CDM, diu que el tècnic creu que la solució és 
llevar-los.

La Sra. Margalida Portells diu que parl de contenidors d’obres, privats.

El Sr. Antoni Serra diu que han fet qualque actuació.
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Ajuntament de Muro

La Sra. Margalida Portells diu que hi ha un focus que enlluerna la carretera de Marjals, és privat. Se 
pot redireccionar? Que hem de fer si hi ha botellot a les afores del poble?

El Sr. José Juan Aguiló diu que s’ha de cridar a la Policia, perquè fa voltes.

La Sra. Margalida Portells diu que hi ha rates per tot el poble, se pot mirar?

El Sr. Antoni Serra diu que cada vegada que hi ha un registre el tècnic de Medi Ambient xerra amb 
l’empresa.

La Sra. Margalida Portells diu si se podrien posar noves les cartelleres de les campanyes de 
sensibilització de Medi Ambient? Al CEIP  Guillem Ballester i Cerdó se podria enviar més sovint la 
grenadora? El contracte de neteja, és nou? Perquè m’han dit que no se va avisar a les escoles.

El batle diu que va començar a principi d’any.

La Sra. Margalida Forteza diu que no és vera, sí que se va avisar al Consell Escolar. Hi ha dues 
persones a vuit hores. Està controlat.

El Sr. Martí Siquier, regidor del grup municipal PSIB-PSOE, diu que els contenidors d’obres tenen 
potestat d’ocupació de la via pública? Si no en té, s’hauria de posar sanció. Fa cinc mesos que ens 
vam assabentar de l’esborrany del projecte per desplegar  la fibra òptica a Muro. Com està? 
Previsions?

El batle diu que de moment estam triant entre dues o tres opcions. Pot ser aquest estiu ja hi hagi 
fibra òptica. A la zona del poble que hi ha canalització serà més ràpid el procés.

El Sr. Martí Siquier diu que hem vist una resolució de la Secretaria de l’Estat per la Igualtat, que 
dóna 1.900 euros a l’Ajuntament. Que se pensa fer amb aquests doblers?

La Sra. Damiana Ramis, regidora del grup municipal CDM, diu que s’han utilitzat per les accions 
que se van fer l’any 2018.

El Sr. Martí Siquier diu que hi ha queixes sobre els canvis d’ubicació dels residents de la Residència 
Reina Sofia.

La Sra. Damiana Ramis diu que s’estan fent canvis, està en procés. Arrel del centre de dia hi ha 
residents que han de pujar a la planta de dalt i han de passar a habitació doble.

El Sr. Martí Siquier diu que hi ha hagut moltes queixes?

La Sra. Damiana Ramis diu que n’hi ha hagut una. De moment s’han canviat nou residents.
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Ajuntament de Muro
El Sr. Martí Siquier diu que s’està incomplint sistemàticament les mocions de l’oposició i la Llei 
19/2013, de 9 de desembre, de transparència, accés a la informació pública i bon govern. No 
compliu l’article 8, d’Informació econòmica, pressupostària i estadística, que vendria a ser la 
moció de transparència que vam presentar aquí fa un any, perquè encara no s’ha publicat la 
informació. Passa el mateix amb les resolucions de les notificacions de la informació. Incompliu la 
llei quan diu que s’ha de contestar en un mes, i moltes vegades no se contesta. S’hauria d’anar cap 
al que marca la llei estatal. No se contesten les sol·licituds d’informació en el termini d’un mes. La 
petició del fogueró de l’APIMA per dia 22 de febrer no se va contestar, i se va haver d’anul·lar 
l’acte. Per què no se va atendre la petició?

La Sra. Margalida Forteza diu que el fogueró se va anul·lar abans. No vam veure la sol·licitud.

El Sr. Martí Siquier diu que teniu l’obligació de notificar. Quan hi ha problemes amb els centres 
escolars, les queixes sempre ens arriben als diferents grups de l’oposició, i quan vos ho deim, la 
vostra resposta sempre és "no és vera". Que consti en acta que has dit «això no és vera». Fa estona 
vàrem denunciar la presumpta infracció mediambiental a devora Son Bosc. En quin procés està 
l’expedient sancionador 1006/2018? Ens en podeu enviar còpia?

El batle diu que vam ser notificats pel Seprona d’una activitat. L’Ajuntament va demanar la 
informació, es va obrir l’expedient i s’ha sancionat. Te’n podem donar una còpia, però no pot sortir 
a la llum.

El Sr. Jaume Payeras, portaveu del grup municipal MÉS-APIB, diu que aquests documents no són 
públics a qualsevol?

El secretari diu que una vegada està tancat l’expedient, sí.

El Sr. Martí Siquier diu que sembla que el Seprona fa més feina que l’Ajuntament. Teniu poc 
control de les llicències d’activitats? O feis els ulls grossos fins que un altre òrgan fa una denúncia?  

El batle diu que aquesta altra denúncia  que ha fet el Seprona és perquè nosaltres no som 
competents en la supervisió de l’activitat.

El Sr. Martí Siquier diu que aquestes dues denúncies diuen que no tenen llicència. Els funcionaris 
no segueixen ordres polítiques?

El batle diu que no. La potestat inspectora no és dels polítics.

El Sr. Martí Siquier diu que si tot ho fan els funcionaris, llavors per què hi ha els polítics? Se va 
enviar la documentació referent a les ajudes al lloguer d’habitatges dels joves?

El secretari diu que sí, i encara no han contestat.
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Ajuntament de Muro
El Sr. Martí Siquier diu que avui fa sis mesos que se va demanar perquè se pinten línies grogues 
discontínues, i encara no se m’ha dit. Vull saber perquè se pinten, el criteri tècnic. Vaig fer un 
registre d’entrada al desembre demanant això, i encara esper que se me contesti.

El Sr. José Juan Aguiló diu que diré al sotsinspector de Policia que t’enviï el codi de circulació.
 
El Sr. Martí Siquier diu que ara que ve l’estiu se veu el fruit de la prohibició del lloguer vacacional 
a habitatges plurifamiliars. Hi ha persones que no poden llogar. Criticau la normativa del Consell, i 
els intentau donar la culpa, però sou vosaltres que heu instat al Consell perquè ho denegui. És poc 
decent i poc valent per la vostra part. Heu d’informar als ciutadans de com varen ser les coses, no 
els heu d’enganar.

El batle diu que qui fa demagògia ets tu. Nosaltres no tenim la potestat de fer norma. La norma s’ha 
contemplat d’una manera diferent a la que nosaltres havíem demanat. A qui ens ho ha demanat, els 
hi hem donat per escrit el que vam acordar. Només vam prohibir als blocs de pisos. Nosaltres 
podem donar un certificat del que va aprovar la Junta de Govern Local. El Partit Popular se va 
abstindre a tornar a rectificar.  

El Sr. Martí Siquier diu que el Consell havia declarat Muro com a zona no madura. El Consell no ha 
pogut acceptar la proposta. Vosaltres vau marcar un llindar superior al del Consell.

El Sr. Jaume Payeras diu que quan vau enviar l’informe al Consell teníeu la llei, i sabíeu com estava 
contemplat un edifici plurifamiliar. Vosaltres demanàveu que s’incomplís la llei. Vosaltres vàreu 
prohibir els plurifamiliars, i després vàreu rectificar.

El Sr. Miquel Àngel Tortell, regidor del grup municipal MÉS-APIB, diu que vos pensau que això 
no s’ha estudiat, i ja s’havia contemplat i no es podia fer. Heu ficat la pota ben ficada. Vos en voleu 
enriure dels ciutadans. La culpa que no se pugui llogar és decisió de l’equip de govern, i era un 
tema prou delicat com per debatre-ho a Ple.

El batle diu que si el Govern hagués dit que no se podia, haguéssim tornat a analitzar el tema, però 
encara no han contestat. Encara la podríem modificar. Qui realment farà la llei, serà el Govern.

El Sr. Jaume Payeras diu que com vols que te contestin una il·legalitat? Tu demanes que 
incompleixin la norma. Tot això per no acceptar que heu ficat la pota. Veient que no ho podíeu fer, 
ho heu intentat arreglar?

El batle diu que sí, encara no tenim hora. Tenim pendent una xerrada amb la consellera. No depèn 
de nosaltres corregir-ho, si ho feim és amb una modificació de planejament.

El Sr. Martí Siquier diu que fins ara el Consell no autoritzava o denegava places, ara ha començat, i 
per això hi ha problemes. Intentau enganar al ciutadà. Referent al tema de renous de cans, hi ha sis o 
set registres d’entrada al desembre al respecte. Al mes de gener se va demanar les mesures que 
s’havien pres. Al manco que se li contesti. Al 2015 ja hi va haver un contenciós per silenci 
administratiu. Faig un prec, que s’estableixi un protocol d’actuació de la policia per cada vegada 
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Ajuntament de Muro
que qualcú crida. Falta donar seguretat a la gent que denuncia. Deman un protocol d’actuació i que 
se faci complir l’ordenança del bon govern. M’ha arribat que s’ha fet una petició per línia verda que 
encara no s’ha resolt, un piló de devora Sa Riba. La sol·licitud de la carrera professional, hi ha 
interès polític?

El batle diu que els tècnics han de dir si tendrem doblers per tirar-la endavant. Si no hi ha doblers, 
no se pot fer.

El Sr. Martí Siquier diu que i qui dóna les ordres? Hi ha interès polític per tirar-la endavant? El 
tema de la concessió de la guarderia, dia 1 de juliol del 2017 vaig fer una sol·licitud d’informació, i 
encara no se m’ha contestat. Deman que se me doni la informació.

La Sra. Margalida Forteza diu que al proper Ple te contestarem.

El Sr. Martí Siquier diu que al plec de condicions no se contemplen moltes coses. Diria que hi ha 
hagut incompliments greus del contracte per part de la concessionària. Les obligacions que té la 
concessionària, s’han de complir? O les pot obviar sense donar informació?

El secretari diu que sí, s’han de complir.

El Sr. Martí Siquier diu que vull denunciar que no se compleixen.

El Sr. Martí Siquier llegeix el plec de prescripcions tècniques, que literalment diu:
«.A. Servei d’escolarització
El servei d’escolarització disposa de TRES  unitats per als infants de 0 fins a 3 anys.

L’agrupació per unitats s’ha d’atenir als criteris establerts per als centres de primer cicle d’educació 
infantil (Decret 60/2008, de 2 de maig, pel qual s’estableixen els requisits mínims dels centres de 
primer cicle d’educació infantil).

L’agrupació actual és:

-    4 places de 0 a 1 any-  1 unitat
-  11 places d’1 a 2 anys-  1 unitat
-  18 places de 2 a 3 anys- 1 unitat

El total de places escolars que s’ofereixen inicialment és de 35.

L’Ajuntament ha d’establir cada any les quotes diferenciades per a cada servei per a les famílies 
abans de l’inici de curs.

L’Ajuntament pot modificar d’ofici o a instància del concessionari les unitats indicades 
anteriorment amb la finalitat de mantenir una oferta equilibrada per grups d’edats, d’acord amb allò 
que prescriu el Decret 60/2008».
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Ajuntament de Muro
El Sr. Martí Siquier diu que si hi hagués una modificació d’ofici de l’Ajuntament o a instància de la 
concessionària, hauria de figurar a l’expedient de contractació d’aquest contracte?

El secretari diu que jo entenc que les modificacions contractuals s’han de tramitar amb un expedient, 
i s’ha d’afegir a l’expedient original.

El Sr. Martí Siquier diu que torn denunciar que pel curs 2018/2019 s’han modificat les unitats, i el 
total de places escolars que s’ofereixen a la guardaria són més de 35, sense que s’hagi instat per part 
de la concessionària a l’Ajuntament una modificació del número de places escolars amb un 
document oficial i sense que l’Ajuntament ho hagi modificat d’ofici. Això crec que és un 
incompliment greu del contracte. M’agradaria tenir tota la informació del procediment. Perquè les 
places que figuren a la documentació que va entregar la concessionària a l’agost del 2018 eren, si no 
m’equivoc, 60 i busques. El que sí que record era que hi havia dues unitats de 4 places de 0 a 1 any, 
sense cap modificació d’ofici per part de l’Ajuntament ni cap instància de la concessionària. Hi ha 
un incompliment greu d’aquest contracte, i s’haurien de prendre les mesures legals pertinents.

La Sra. Margalida Forteza diu que sempre hi ha hagut 5 unitats. No ha pogut entrar a la xarxa 
d’escoletes públiques perquè bàsicament no compleix els requisits. L’escoleta té una cabuda física 
de 61 infants i 5 unitats. Sempre ha estat així, amb aquest concessionari i amb l’anterior. No hi ha 
hagut cap variació.  

El Sr. Martí Siquier diu que jo me remet als documents i al plec de condicions.

La Sra. Margalida Forteza diu que sempre han estat 5 unitats. S’havia de partir d’una unitat per edat. 
La cabuda màxima són 61, en 5 unitats. No hi ha hagut cap variació, per tant no hi ha incompliment 
de contracte.

El Sr. Martí Siquier diu que al plec diu que inicialment són 3 unitats i 35 infants. Se pot modificar 
d’ofici o a instància de part, i en aquest 2018/2019 s’ha modificat.

La Sra. Margalida Forteza diu que jo crec que no hi ha hagut incompliment perquè sempre han estat 
5 unitats. No hi ha hagut cap canvi des de fa 8 anys.

El Sr. Martí Siquier diu que jo me remet als documents i a la obligació que estableixen aquests 
documents.

La Sra. Margalida Forteza diu que el control que hi feim és seguit i el servei funciona. Pot ser no 
t’interessi aquesta concessionària.

El Sr. Martí Siquier diu que tal vegada tu tens interessos en no ficar-te en el concessionari. A jo 
m’és igual qui té la concessionària.

Essent les 22.50 hores es fa un recés de 5 minuts a la sessió plenària.

Aquest document és una còpia autèntica d'un document electrònic validable a:

Código Seguro de Validación 682f892290ec4894bedb5e18737ddca0001 Fecha documento: 05/03/2019

Url de validación https://sedesimplifica03.absiscloud.com/absis/idi/arx/idiarxabsaweb/catala/asp/verificadorfirma.asp?NodeAbsisini=052

Metadatos Clasificador: Acta  -     Origen: Origen administració    Estado de elaboración: Original

F
ir

m
a 

1 
d

e 
2

F
ra

n
ci

sc
o

 S
ab

at
er

 M
u

le
t

09
/0

5/
20

19
S

E
C

R
E

T
A

R
I

F
ir

m
a 

2 
d

e 
2

M
ar

tí
 F

o
rn

és
 C

ar
b

o
n

el
l

09
/0

5/
20

19
B

A
T

L
E

https://sedesimplifica03.absiscloud.com/absis/idi/arx/idiarxabsaweb/catala/asp/verificadorfirma.asp?NodeAbsisini=052&codigoVerificacion=682f892290ec4894bedb5e18737ddca0001


Ajuntament de Muro
El Sr. Jaume Payeras diu que al carrer de les cases de Santa Eulàlia hi ha diferents contenidors. 
(Dirigint-se al senyor Serra) Has dit que avisau a les empreses de que retirin els contenidors, i els hi 
tornen a posar?

El Sr. Antoni Serra diu que s’han llevat.

El Sr. Jaume Payeras diu que s’han mogut 10 metres, amb tot el que comporta, que és que 
s’espenya l’asfalt, s’embruta i hi ha basses d’oli, i això ho paga tot el poble. És perquè vosaltres ho 
permeteu. Després d’avisar dues o tres vegades, s’hauria de sancionar. Ho haurem de fer net 
nosaltres, perquè aquestes empreses no ho fan bé. No me podràs demostrar que hi ha hagut un sol 
dia sense contenidors allà. Al carrer Comunes de Can Fiol hi ha una figuera de moro, i s’ha demanat 
per línia verda si se pot llevar.

El Sr. Antoni Serra diu que ho hauria de fer el particular, i si no fer-ho nosaltres i cobrar al 
particular.

El Sr. Jaume Payeras diu al senyor Aguiló que els miralls dels carrers, alguns ja estan en terra.

El Sr. José Juan Aguiló diu que hi havia ordres d’aquesta setmana d’arreglar-ho.

El Sr. Jaume Payeras demana al senyor Aguiló com està el reglament dels foguerons.

El Sr. José Juan Aguiló diu que no n’hi ha, i ja saps perquè. Va quedar a l’aire, vàrem fer una 
proposta de reglament.

El Sr. Jaume Payeras diu que ets tu que has de presentar una proposta de reglament. Se va aprovar 
que se faria un reglament, i tu no vas dur res.

El Sr. José Juan Aguiló llegeix les condicions dels foguerons, la proposta que se va dur a comissió.  

El Sr. Jaume Payeras diu que no sou capaços de fer mínimament un reglament. Voler dir que això 
és un reglament, és riure-se’n de la gent, quan a més, fa tres anys que en xerram. Per jo això no és 
un reglament.

El batle diu que el regidor va venir a la comissió amb una sèries de propostes. Crec que hi havia 
bona intenció per part del regidor. No pots dir que no hagués vengut amb qualque cosa. Si tens 
alguna proposta, du-la.

El Sr. Jaume Payeras diu que jo no gestion, jo no he d’aportar res, per jo se poden fer foguerons per 
tot, menys en aquells carrers que han d’estar lliures per temes de seguretat. Queda clar que no és un 
reglament, i que només hi ha dues aportacions noves. Enguany no heu posat pegues per fer 
foguerons al casc antic sense reglament.

El Sr. José Juan Aguiló diu que això està fet pels tècnics.
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Ajuntament de Muro
El Sr. Jaume Payeras diu que això és el que se demana sempre per fer un fogueró.

El Sr. José Juan Aguiló diu que és la teva manera de veure-ho. Ho varen fer el tècnics, i era una 
reunió oberta.

El Sr. Jaume Payeras diu que tu no me necessites per aprovar res, perquè ets tu qui governa. No és 
una proposta. Com està el tema de la barana de la ruta cicloturista de Platja de Muro, Santa 
Margalida i Alcúdia?

El batle diu que no està encallat per l’Ajuntament de Muro. Ara de Demarcació de Costes ens han 
dit que s’ha de demanar una concessió a Madrid. És un tràmit llarg.

El Sr. Jaume Payeras diu que acabes de dir que és Costes que no deixa fer la ruta cicloturista, i 
abans deies que era la Conselleria de Medi Ambient.

El batle diu que no és així. Jo he dit que Costes demana una concessió, no que no ho deixin fer.

El Sr. Jaume Payeras diu al batle que tu vares dir que el carril bici no se feia per culpa del conseller 
de Medi Ambient. Aquesta ruta segueix condicionada a les baranes?

El batle diu que les baranes s’han hagut de canviar per un altre tipus. El segon tipus de baranes està 
autoritzat per Carreteres i per Medi Ambient. Hi havia un entrebanc de Medi Ambient. Ara, amb el 
canvi de baranes, se pot fer. Hem demanat una subvenció.

El Sr. Jaume Payeras diu que fa dos mesos no en parlàrem. No heu vist una notícia d’un poble que 
demana unes baranes, i les paga el Departament de Carreteres? Ho heu demanat per Muro?

El batle diu que sí, i no ho pagaran.

El Sr. Jaume Payeras diu que si no ho pagaran és perquè no heu insistit, perquè a altres pobles sí 
que ho pagaran.

El Sr. Rafel Gelabert diu que se va aprovar per Ple demanar-ho a Carreteres, i se suposa que s’ha fet. 
També se va aprovar que als panells de la carretera estaria indicada la Platja de Muro, i encara no 
s’ha fet.

El Sr. Jaume Payeras diu que com està el passeig del tren?

El batle diu que ho hauries de demanar al Consell. Fan comptes que d’aquí a dos mesos estigui 
adjudicat.

El Sr. Jaume Payeras diu que qui ha donat ordre per posar cossiols als carrer?

El batle diu que ningú ho ha sol·licitat ni concedit.
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Ajuntament de Muro
El Sr. Jaume Payeras diu que aquests cossiols són perquè no passi segons què, que vos han demanat 
solucions i vosaltres no actuau. Però no deixa de ser ocupació de la via pública. Quan posareu en 
marxa el canvi de circulació?

El Sr. José Juan Aguiló diu que no estarem gaire, hi ha hagut al·legacions. Les farem arribar.

El Sr. Jaume Payeras diu que per què a la gent que viu a rústic no se’ls hi dóna poal de fems 
d’orgànica?

El Sr. Antoni Serra diu que ho miraré i te contestaré.

El Sr. Jaume Payeras diu que ha sortit per les xarxes socials un cartell de Capellans, podeu explicar 
que és? Al darrer plenari, a la moció d’urgència, se va demanar modificar les bases de la subvenció 
per ser tots iguals. Al Consell Escolar vau dir que ho modificaria la Junta de Govern Local. Això no 
ho hauria de fer el Ple?

La Sra. Margalida Forteza diu que jo no tenc record d’haver dit això. Haurem d’esperar a veure 
l’acta del Consell Escolar.

El Sr. Miquel Àngel Tortell diu que estaria bé fer vídeo-acta, amb recursos de l’Ajuntament. 
Respecte al canvi en la recollida de fems, hi ha gent que no s’ha enterat. No tothom ha estat 
convocat a les reunions. (Dirigint-se al senyor Escalas) Joan, a Muro s’ha de demanar una llicència 
d’obres per exhumar un cos del cementeri, com fan amb en Franco?

El Sr. Juan Escalas diu que no.

El batle diu que feim autoritzacions.

El Sr. Miquel Àngel Tortell demana al batle si l’han denunciat per la prohibició del lloguer turístic?

El batle diu que no.

El Sr. Miquel Àngel Tortell diu que la Conselleria de Medi Ambient ha corroborat la multa de 
6.000 euros per la compra d’entrades. Posareu contenciós?

El batle diu que sí.

El Sr. Miquel Àngel Tortell diu que sol·licit quins informes va presentar l’empresa de detectius 
sobre els abocaments. Jo tenc una sospita, l’hem dita i no ens han desmentit. (Dirigint-se al senyor 
Aguiló) Jo te vaig demanar per una multa d’un acire de Capellans. Ningú ha defensat la legalitat 
d’aquest paper. Encara no fa 12 anys que se va acabar l’empedrat del casc antic, i va costar 3 
milions d’euros.

El batle diu que fa gairebé 10 anys.
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Ajuntament de Muro
El Sr. Miquel Àngel Tortell diu que el teu partit va posar en marxa aquest projecte, i ja el tornau a 
modificar. Si se prenen decisions, s’ha de ser conseqüents. Hi ha manca de planificació i molta 
permissivitat.

El batle diu que aquestes obres se van fer quan nosaltres no governàvem.

El Sr. Jaume Payeras diu que va ser el CDM qui va presentar el projecte, i el PSM el va escurçar.

El Sr. Miquel A. Tortell expressa la seva queixa per no poder acabar mai d'intervenir en els precs i 
preguntes.

En aquest estat, i no havent-hi més afers per tractar, el President donà per acabada la sessió a les 
00:06 hores, aixecant-se de la mateixa aquesta acta que, llegida i conforme, signaran l’Alcalde i el 
Secretari, que ho certifica.

Muro, a la data de la signatura electrònica

El batle El secretari

Aquest document és una còpia autèntica d'un document electrònic validable a:

Código Seguro de Validación 682f892290ec4894bedb5e18737ddca0001 Fecha documento: 05/03/2019

Url de validación https://sedesimplifica03.absiscloud.com/absis/idi/arx/idiarxabsaweb/catala/asp/verificadorfirma.asp?NodeAbsisini=052

Metadatos Clasificador: Acta  -     Origen: Origen administració    Estado de elaboración: Original

F
ir

m
a 

1 
d

e 
2

F
ra

n
ci

sc
o

 S
ab

at
er

 M
u

le
t

09
/0

5/
20

19
S

E
C

R
E

T
A

R
I

F
ir

m
a 

2 
d

e 
2

M
ar

tí
 F

o
rn

és
 C

ar
b

o
n

el
l

09
/0

5/
20

19
B

A
T

L
E

https://sedesimplifica03.absiscloud.com/absis/idi/arx/idiarxabsaweb/catala/asp/verificadorfirma.asp?NodeAbsisini=052&codigoVerificacion=682f892290ec4894bedb5e18737ddca0001

		2019-05-10T11:07:20+0200
	SEGELL ORGAN AJ MURO




